
 
 
Medlem af Folketinget Flemming Møller Mortensen (S) har den 6. september 2016 
stillet følgende spørgsmål nr. S 1390 til sundheds- og ældreministeren, som hermed 
besvares. 
 
Spørgsmål S 1390: 
” Mener ministeren, at det er tilfredsstillende, at regeringen nu tilsyneladende ud-
skyder fremlæggelsen af Lægedækningsudvalgets anbefalinger til 2017, som det 
fremgår af Jyllands-Posten den 6. september 2016, når regeringen så sent som i udgi-
velsen »Regeringens resultater 2015 – 2016« fra Statsministeriet fra juni i år gør op-
mærksom på, at udvalget afrapporterer ultimo 2016? ” 
 
Svar: 
Det er regeringens ønske, at der er vækst og udvikling i hele Danmark. Et vigtigt ele-
ment i den sammenhæng er, at danskerne har adgang til sundhedsydelser af høj 
kvalitet, fx adgang til alment praktiserende læger, uanset hvor i landet de bor.  
 
Blandt andet derfor har regeringen nedsat et lægedækningsudvalg, der skal analysere 
udfordringerne med at sikre tilstrækkelig med læger i nogle dele af landet og komme 
med anbefalinger, der kan understøtte en bedre fordeling af lægeressourcer på tværs 
af landet.  
 
Lægedækningsudvalget er et eksempel på, at denne regering tager et ansvar for at 
sikre et mere sammenhængende Danmark. Jeg ser frem til at få udvalgets anbefalin-
ger. Det helt afgørende for mig som minister er ikke, om udvalget afleverer analyse 
og anbefalinger i slutningen af 2016 eller i begyndelsen af 2017. For mig er det vigtig-
ste, at udvalget forhåbentlig afleverer nogle ambitiøse anbefalinger, der kan være 
med til at sikre en god lægedækning i alle dele af landet.  
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